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Vážím si toho, jaký je v obci společenský 
život. Že nejsme jen noclehárnou, ale 
naopak se scházíme na mnoha akcích, 
které pro vás obec ve spolupráci s komi-
semi a partnery připravuje.

Událo se toho za poslední dva měsíce 
hodně, z návštěvy prince Edwarda vám 
přinášíme článek, stejně jako ze dne IZS. 
Máme za sebou Dětskou olympiádu, 
oslavu výročí Viktorky, o všem si můžete 
přečíst právě v letních listech.

Ale nejsou to jen akce ve Vestci, které 
mi dělají radost. Velkou radost mi také 
udělalo to, že Lukáš Jindřich se svým 
sborem Cancioneta Praga mohl koneč-
ně vyrazit na zájezd do USA, o kterém si 
můžete přečíst v  rubrice Z obce. Vzpo-
mínám si, když jsme před lety jeli hro-
madně z  Vestce na jeho absolventský 
koncert a  jsem rád, že naši obec takto 
skvěle reprezentuje.

Editorial

Vážení čtenáři,

letní číslo vám přináší informace jak 
o akcích, které proběhly v posledních 
dvou měsících, tak také o tom, 
co pro vás ještě plánujeme.

Tibor Švec
starosta obce

A ještě pro vás mám jednu novinku z do-
pravy. Na vjezdech do vnitřní části obce, 
tedy v ulicích Vestecká a Na Spojce, bylo 
nově osazeno dopravní značení, které za-
kazuje vjezd nákladním vozidlům s hmot-
ností vyšší než 6 tun celkové hmotnosti 
(vyjma dopravní obsluhy). Tato úprava 
povede k tomu, že bude zákaz snadněji 
vymahatelný, protože původní značení 
se vztahovalo na okamžitou hmotnost 
vozidel, zatímco nyní to je hmotnost uve-
dená v dokladech k vozidlu.

Rád se s  vámi potkám na některé dal-
ší akci, ať už to bude kino nebo třeba 
Loučení s létem.

Přeji vám příjemný zbytek léta!

Tibor Švec
starosta obce
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Informace ze zasedání 

Zastupitelstva obce Vestec
Dne 21. 6. 2023 se 
uskutečnilo v pořadí 5. 
zasedání Zastupitelstva 
obce Vestec v tomto 
volebním období. Naše 
zastupitelstvo na tomto 
zasedání mimo jiné: 

• schválilo účetní závěrku obce za rok 
2022 a  závěrečný účet obce za rok 
2022, a  tím odsouhlasilo hospodaření 
obce v loňském roce,

• schválilo účetní převod výsledku hos-
podaření obce v roce 2022, který dosá-
hl 58,2 mil. Kč,

• schválilo navýšení dotace pro TJ Vik-
toria Vestec o 800 tis. Kč, s účelovým 
čerpáním. Částka 300 tis. Kč je určena 
na dopravu dětí a mládeže na soutěže 
a soustředění, částka 500 tis. Kč je urče-
na na oslavy výročí 90 let TJVV,

• schválilo navýšení dotace pro SDH 
Vestec o 50 tis. Kč. Částka je určena na 
akci Vestecký vodník,

• schválilo kupní smlouvu se spol. Ves-
tecká inženýrská s.r.o. týkající se lokality 
Z1C (projekt Viladomy Vestec-Šátalka, 
ulice Nezvalova a  Voskovcova). Obec 
tím získá do svého vlastnictví za symbo-
lickou cenu 8 tis. Kč vybrané pozemky, 

komunikace a  chodníky, splaškovou 
a  dešťovou kanalizaci, vodovod, ven-
kovní osvětlení a související zeleň,

• schválilo změnu kategorie Jednotky 
sboru dobrovolných hasičů Vestec z pů-
vodní kategorie 5 na kategorii 3, a  to 
vč. úpravy zřizovací listiny JSDH Vestec,

• schválilo změnu územní studie pro 
lokalitu Z27C (průmyslová zóna mezi 
BIOCEVem a ulicí Hodkovická). Oproti 
původní studii dochází k úpravě sítě ko-
munikací,

• vzalo na vědomí informaci o závěreč-
ném účtu Dobrovolného svazku obcí 
Dolnobřežansko za rok 2022. Hlavními 
položkami v hospodaření DSO jsou fi -
nancování autobusové dopravy v regio-
nu a kamerového systému,

• schválilo darovací smlouvu na základě 
které obec získá pozemky pod komuni-
kacemi v ulici Ke Školce a Čechova,

• schválilo rozpočtové opatření, kterým 
se zvyšují rozpočtové příjmy roku 2023 
o částku 943 tis. Kč a výdaje se snižují 
o částku 2,880 mil. Kč.
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Aktuálně

U rozpočtových příjmů jde o navýšení 
za úroky z vkladového účtu a za dotace 
MŠMT pro MŠ.

U  rozpočtových výdajů jde jednak 
o běžné výdaje, kde došlo např. k na-
výšení za opravy místních komunikací, 
za opravu konstrukce podlah v přístav-
bě MŠ (řešeno jako pojistná událost), 
a nebo za nové lavice a informační ce-
dule.

V rámci kapitálových výdajů (investice) 
jde např. např. o snížení výdajů za plá-
novanou úpravu křižovatky Vídeňská x 
Průmyslová (semafor) z důvodu posunu 
realizace stavby, jelikož není možné re-
alizovat dopravní omezení na Vídeňské 
v době probíhající rekonstrukce Barran-
dovského mostu v Praze. Dále jde např. 
o snížení kapitálových výdajů z důvodu 
posunu realizace rekonstrukce ulice 
Slepá, a  také za vybudování sušárny 
kalů (v letošním roce jen příprava doku-
mentace).

Kapitálové výdaje byly naopak navý-
šeny o fi nance např. na pořízení nové 
venkovní třídy do MŠ ve formě jurty, 
a nebo na pořízení elektronické úřední 
desky k budově OÚ a k poště.

V  rámci bodu diskuse byla zmíněna 
probíhající výsadba záhonů v ulici K Ja-
hodárně a také efektivita kamerového 
systému v  obci, který pomáhá vyso-
ké objasněnosti trestných činů v  obci 
a eviduje průjezdy vozidel. V dohledné 
době bude instalován a spuštěn pilot-
ní projekt na regulaci parkování v ulici 
U Hrubých.

Pokud máte zájem o  podrobné 
informace ze zasedání Zastupitelstva 
obce Vestec, tak kompletní zápisy, au-
diozáznamy, usnesení, nebo detailní 
rozpočet (vč. rozpočtových opatření) 
naleznete na internetových stránkách 
obce, stejně jako všechny podepsané 
smlouvy.

Příští řádné zasedání Zastupitel-
stva obce Vestec se uskuteční dne 
20. 9. 2023.

Ing. Roman Fritschka
člen Zastupitelstva obce
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Školní autobus

Příjem žádostí v rámci 

sociálního programu obce 

už jen do konce září
Každý občan ČR nebo EU s trvalým po-

bytem ke dni 31. 8. v obci Vestec má 
právo podat žádost o příspěvek na byd-
lení. Žádat mohou dospělí, děti i senioři 
na k  tomu určených formulářích, které 

jsou k dispozici elektronicky na interne-
tové stránce www.vestec.cz/dokumenty 
formuláře nebo v listinné podobě v po-
datelně obecního úřadu. Žádost po-
dává každý žadatel buď osobně nebo 
prostřednictvím datové schránky fyzic-
ké osoby, popř. podnikající fyzické oso-
by a  to nejpozději dne 30. 9.. Protože 
ale tato lhůta připadá na víkend, je po-
slední možnost podat žádosti v pondělí 
2. 10. 2023.

Podrobné informace k  sociálnímu 
programu a  vzory žádostí můžete 
najít na webových stránkách obce 
www.vestec.cz

I na další školní rok bude obec za-
jišťovat provoz školního autobusu 
s  doprovodem k  ZŠ Campanus, 
který mohou využívat všichni žáci 
1. až 3. tříd. Pro využívání ranního 
školního autobusu je nutné, 
aby rodiče osobně podepsa-
li smlouvu na obecním úřadě 
v termínu od pondělí 21. 8. do 
čtvrtka 31. 8. 2023 a  zaplatili 
poplatek 1000 Kč/školní rok. 
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Aktuálně

Ořezy stromů a keřů
V tomto článku bychom se s vámi rádi 
podělili o některé typické situace a ne-
švary související s ořezy stromů a keřů, 
které se ve Vestci často opakují a způ-
sobují zbytečné problémy. Považuje-
me za vhodné současně uvést, který 
postup je v  takovém případě správný 
a čemu se naopak vyhnout.

Převisy ze soukromých pozemků 

Prvním typickým případem jsou stro-
my a keře, které sice rostou na soukro-
mých pozemcích, ale větve postupně 
přerůstají či spíše prorůstají ploty a ná-

sledně expandují nad chodníky, do sil-
nic, a nebo na veřejná prostranství, kde 
např. překrývají dopravní značení. Tyto 
dřeviny komplikují, a často i znemožňují 

řádnou údržbu veřejných prostranství. 
Obec Vestec proto začátkem března 
zveřejnila výzvu všem vlastníkům, aby 
v  období vegetačního klidu (ideálně 
do konce března) včas zajistili ořezy 
těchto stromů a keřů. Obec má právo 
přistoupit k ořezu těchto převisů, pokud 
vlastník neplní svoje povinnosti a nere-
aguje na výzvy. Vždy je však lepší, po-
kud vlastník svůj majetek udržuje řádně 
a včas. Předchází se tak nepříjemným 
situacím.

Technické služby obce Vestec, příspěv-
ková organizace (TS), využívají stroje 
na čištění chodníků a  ulic, i  na seká-
ní trávy a  je tedy potřebné, aby byly 
chodníky pro tuto techniku dostupné. 
Nad chodníkem je proto nutné udržo-

vat průjezdnou výšku cca 2,5 m a nad 

silnicí alespoň 3,5 m. Ale nejen údržba 
obce ze strany TS je důvodem pro tyto 
ořezy. Je třeba zajistit, aby měli zejmé-
na chodci na chodníku dostatek místa 
pro bezpečný pohyb, aby nemuseli 
např. rodiče s kočárkem vstupovat kvůli 
převisům větví do vozovky. Tyto převi-
sy se samozřejmě týkají nejen vztahu 
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soukromého vlastníka a obecního po-
zemku nebo veřejného prostranství, 
ale i vztahů mezi dvěma soukromými 

vlastníky. 

Žádáme tedy znovu všechny vlastníky, 

aby nečekali na výzvy ze strany obce 

a prověřili situaci na svých pozemcích 
a v případě zjištění nežádoucího převi-

su přistoupili k nutnému ořezu. Pokud 
si s ořezem stromu nevíte rady, a nebo 
pokud nemáte k dispozici potřebné vy-
bavení, obraťte se na TS nebo na spe-
cializované fi rmy a ořez stromu či keřů 
si u  nich objednejte. Děkujeme všem 
vlastníkům za spolupráci v  této záleži-
tosti.

Nežádoucí laické ořezy 

obecních stromů

Řečeno slovy fi lmového klasika, roz-
mohl se nám ve Vestci takový nešvar. 
Poměrně často totiž dochází k laickému 
ořezu větví obecních stromů, nebo do-
konce ke kácení celých stromů (!), a to 
bez vědomí a bez souhlasu obce. Není 
podstatné, zda si dotyčný „jen“ neuvě-
domil, že strom před jeho zahradou či 
domem není automaticky jeho, a nebo 
se tak stalo i s plným vědomím zásahu 
do obecního majetku. Obec má v přípa-
dě, že došlo k ničení obecního majetku, 
možnost viníka sankcionovat, a  to na 
základě vyhodnocení rozsahu poško-
zení stromu. Hlavním problémem je 
však následek takového laického ořezu, 
a tedy poškození daného stromu, které 

může být nenávratné. Obecní stromy 
na veřejných prostranstvích průběžně 
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kontroluje arborista, který vyhodnocuje 
jejich aktuální stav a v případě potřeby 
provede odborný zásah. Právě odbor-
nost při provedení takového ořezu je 
klíčová, stejně jako správné načasování, 
protože může nejen vylepšit estetickou 
hodnotu takového stromu, ale může 
i prodloužit jeho životnost. 

Pokud máte jako občané potřebu pro-
vést ořez některého ze stromů, ujistěte 
se nejdříve, že je skutečně na vašem 
pozemku (ve vlastnictví nebo v  ná-
jmu). Pokud však jde o  strom obecní 

a  přesto na něm požadujete provést 

ořez, kontaktujte nejdříve obecní úřad 

a nebo TS. Zaměstnanci TS ve spolu-
práci s arboristou, vyhodnotí vhodnost 
takové úpravy, a pokud je to možné, zá-
sah provedou sami a odborně. A vy se 
nevystavujete případné pokutě.

Ale ani kácení či ořezy stromů na vlast-

ním soukromém pozemku není možné 

realizovat zcela bez omezení, např. na 
kácení neovocného stromu, jehož ob-
vod kmene ve výšce 130 cm přesáhne 
80 cm, budete potřebovat povolení 
obecního úřadu. Žádost o kácení a dal-
ší informace ke kácení stromů a dřevin 
můžete najít na webu obce v  záložce 
Kontakty/Komise pro životní prostředí.

Aktuálně
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Tradiční kulturní akce 
v letošním roce
Od ledna letošního roku funguje kulturní komise obce 
Vestec s novými členy. Úkolem této komise je příprava 
většiny akcí v naší obci a případná spolupráce na 
akcích, které pořádají další spolky a subjekty. 

Naší snahou je nachystat pro vás na 
celý rok pestrý kulturní program, který 
vychází z tradic života na vesnici a od-
ráží i trendy trávení volného času mezi 
občany. Na zajištění každé akce se pak 
podílí i  pracovníci technických služeb 
obce Vestec, p.o. a často i členové SDH 
Vestec a je skvělé, že tato spolupráce 
tak dobře funguje. 

Naši činnost jsme odstartovali první 
velkou akcí, kterou byl Masopust. Vel-
mi mile nás překvapila účast a aktivní 
zapojení občanů. Děkujeme všem mas-
kám, které zpestřily naši pouť po obci, 
i rodinám, které pro masopustní průvod 
otevřely svá pomyslná stavení a pohos-
tily všechny masky a maškary.

Čarodějnice a  Den dětí jsou u  nás už 
tradičně velké akce, které se účastní 
většina místních obyvatel a  přidávají 
se i přespolní. Čarodějnice letos podle 
odhadu navštívilo přes 1200 lidí a  na 
stezku pro děti jsme vydali přes 460 
čarodějných karet. Létalo se na košťa-
tech, bloudilo se v zapovězeném lese, 

kouzlilo se s  bublinami a  vyráběly se 
i  čarodějnické hůlky. Pro všechny ná-
vštěvníky byl k  dispozici fotoateliér 
a siloměr a všichni se mohli zapojit do 
bubenického workshopu s RitmoFacto-
ry. Jako tradičně se ještě před zapále-
ním hranice losovalo jméno pro letošní 
čarodějnici – letos to byla Viktorka. Ve-
čer nám k poslechu a k tanci zahrála ka-
pela Pašáci. 
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Den Dětí se nesl v námořnickém duchu 
a z dětských plavčíků se po překonání 
všech zkoušek na námořnické stezce 
stávali kapitáni. Za jednotlivé splněné 
úkoly dostávali vestecké korunky, za 
které bylo možné zakoupit nejrůznější 
odměny od zmrzliny, malování na ob-
ličej, vodní hry až po sladké dobroty 
nebo hračky. Námořnickou stezkou 
prošlo za odpoledne přes 500 dětí. Na 
rybníce vyplouvaly rafty a kánoe, které 
byly k dispozici pro děti a jejich dopro-
vod, a na louce stála obří horolezecká 
stezka. Program doplňovala taneční vy-
stoupení místních dětí a na závěr si děti 
jako noví kapitáni udělaly společnou 
fotku.

Na všech akcích se snažíme o zajiště-

ní občerstvení tak, aby bylo od všeho 
něco dobrého. 

Vždy hledáme cesty, jak akce udělat 
nejen zábavné, ale i  bezpečné. Víme, 
že je náročné se vypořádat s doprav-

ní zátěží a parkováním v okolí rybníka. 
Proto jsme letos přistoupili k odstavné-
mu parkovišti na louce pod mateřskou 
školkou a  směřujeme motorizované 
návštěvníky za pomoci obecní policie 
mimo obytné ulice. Nejraději ale bude-
me, když na akce vyrazíte příjemnou 
procházkou obcí.

Nejbližší akce

V létě se můžete těšit na oblíbená letní 

kina. V červenci to byla česká rodinná 
komedie Přání k narozeninám, v srpnu 
se můžete těšit na další český snímek 
- crazy komedii/road movie Grand Prix 
s Kryštofem Hádkem, Štěpánem Kozu-
bem nebo Tatianou Dykovou (pozván-
ku najdete v  tomto vydání). Zářijové 
promítání letního kina pak bude patřit 
zejména dětem a  bude vyvrcholením 
celodenní akce Loučení s létem.

Loučení s létem proběhne letos v so-

botu 2. září a těšit se můžete na nové 

skvělé stánky v  duchu street food 

festivalu a  pestrý program po celý 
den. Startujeme už v 10 hodin na louce 
u pódia oslavou 20. výročí vesteckého 
psího cvičáku na akci psí Narozenino-

Z obce
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vá taškařice (pozvánku najdete dále). 
Sobotní oběd můžete strávit u stánků 
na hrázi poslechem skupiny KristaLin 
a po obědě můžete vyzkoušet paddle 
boardy a zorbingové koule na rybníce 
nebo sportovní hrátky na louce u pó-
dia, kde najdete cyklistickou dráhu, 
střílení luky od terčů, ping-pongové 
stoly, pétanque a  deskové a  spole-
čenské hry. Hry si můžete přinést 

i vlastní a pohodlně se s nimi rozloží-
te na louce u podia, o dobré občerst-
vení se postarají neokoukané stánky. 
Po celý den bude fungovat květinový 
a  rasta-copánkový workshop. V  17 
hod. pak vyplují všechna originální 
domácí plavidla s posádkami na cestu 
k  soše Dyády v naší obnovené Nec-

kyádě! Každé podomácku sestavené 

nebo upravené plavidlo s posádkou, 
které se zaregistruje do 25. 8. 2023 
na emailu kultura@vestec.cz, získá 

cenu! Ještě je čas, přidejte se do sou-

těže a  postavte svůj vlastní koráb. 
Bude to zábavné a  neopakovatelné 
a máte-li jen trochu smysl pro humor, 
tak u toho nesmíte chybět! Celodenní 
pohodu u vody a na louce se skvělým 
jídlem a nabitým program zakončíme 
ve 20 hod. letním kinem promítáním 

pohádky Princezna zakletá v čase 2. 
Vstup pro děti do 12 let je zdarma.

Budeme se těšit na viděnou.

Za kulturní komisi 
Jana Strnad Votavová
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NECKYÁDA
A SOUTĚŽE NA RYBNÍKU

Je zpátky.

SOBOTA 2. ZÁŘÍ 2023 OD 17 HOD

Vestecký rybník

Start a cíl: pláž u rybníka (poblíž ulice K Rybníku),
trasa povede k soše Dyády a zpět

Zahájení: 17 hod, příprava plavidel možná od 16 hod

Každé zaregistrované
originální plavidlo
s posádkou získá
poukaz na jídlo a pití.

REGISTRACE NA KULTURA@VESTEC.CZ DO 25. 8. 2023

Plavidlo musí být zcela unikátní, nejlépe domácí výroby, popř .
vhodně dozdobený zakoupený polotovar lodi či jiného plavidla.
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Z Vestce 
až do Carnegie Hall
Cancioneta Praga. Možná vám tento název něco 
říká nebo je vám alespoň povědomý. Můžete se se 
s ním totiž setkat na tradičních akcích ve Vestci, jako 
je Betlémské světlo či Rozsvícení vánočního stromu. 
Cancioneta Praga je název pěveckého sboru, který 
ve svém jméně sice nese hlavní město Prahu, ale 
je s Vestcem velice úzce spjatý. Jeho zakladatelem 
a sbormistrem je Lukáš Jindřich, vestecký starousedlík, 
který zde žije celý život.

Pěvecký sbor Cancioneta Praga vznikl 
v roce 2010 a jeho členkami jsou zpě-
vačky, které dříve působily ve výbě-
rových, převážně pražských sborech 
(Bambini di Praga, Radost Praha a dal-
ších). Repertoár sboru je velmi širo-
ký a  zahrnuje jak duchovní a  světské 
skladby od starých mistrů, tak hudbu 

20. století, lidové písně z celého světa 
i vánoční koledy Evropy a Ameriky zpí-
vané v originálních jazycích. Sbor však 
dokáže interpretovat i moderní hudební 
styly, jako je např. pop-music. Přestože 
se jedná primárně o ženský sbor, vystu-
puje i ve smíšeném obsazení, doplněný 
o mužské hlasy.
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Z obce

Rok co rok absolvuje sbor téměř dvě 
desítky koncertů. Někdo si možná řek-
ne, že to není mnoho, ale všichni čle-
nové sboru, včetně Lukáše Jindřicha, 
mají zpěv pouze jako koníček, který je 
baví již od dětství. Jinak mají svá civil-
ní zaměstnání, rodiny a v průměru dva 
koncerty za měsíc jsou na „amatérské“ 
těleso opravdu výjimečný počin. A  je 
také úžasné, že sbor nezpívá jen v krás-
ných koncertních sálech, ale že se vždy 
před Vánoci sjedou členové sboru 
k nám do obce, aby potěšili svým zpě-
vem vestecké občany. Jak říká Lukáš 
Jindřich: „Je to pro mě naprosto auto-
matické a samozřejmé. Už je to taková 
tradice a všichni ve sboru ví, že jedno 
vystoupení absolvujeme ve Vestci. Jez-
dí sem rádi. Máme to spojené s  další 
takovou tradicí, kdy můj tatínek navaří 
kotel guláše a na ten se opravdu všich-
ni těší. Navíc já si dobře pamatuji, jak 
moc mě pan starosta Švec podporoval, 
když jsem končil VŠ a  měl závěrečný 
koncert, kdy vypravil dva autobusy 
vesteckých spoluobčanů na koncert 
do kostela sv. Šimona a Judy a ten byl 
i díky tomu zcela zaplněn. Obecní úřad 
nás podporuje stále a já si toho moc vá-
žím a i proto jsem rád, že alespoň tímto 
naším vystoupením můžeme obci po-
děkovat.“

Během své 13leté existence absolvoval 
sbor Cancioneta Praga i několik zahra-
ničních zájezdů: do Španělska (2010), 
Německa (2011, 2014, 2018), Maďar-
ska (2015), Jihoafrické republiky (2016) 
a  v  roce 2023 také do USA. V  rámci 
tohoto zájezdu sbor vystoupil v  jedné 
z nejslavnějších koncertních síní světa, 
newyorské Carnegie Hall.

Lukáši, jaké to je stát na 

prknech tak slavné koncertní 

síně, jako je Carnegie Hall?

Neuvěřitelné. Je to sen téměř každého 
hudebníka a nám se ten sen splnil. Ono 
se to těžko popisuje lidem, kteří do hud-
by nejsou tak zapálení jako my s holka-
mi, ale je to mimořádné. Vejdete dovnitř 
do sálu a cítíte obrovskou pokoru a vděk 
za to, že jsme to opravdu dokázali. 
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Jaký je vlastně Isaac Stern 

Auditorium, tedy hlavní koncertní 

sál, kde jste vystoupili?

Použil bych frázi dívek ve sboru: „Vždyť 
je to ale takový čistý, neozdobený. Naše 
Smetanka je hezčí“, což je pravda, na-
příklad naše Smetanova Síň v Obecním 
domě je krásně zdobená, v  Carnegie 
Hall je ten sál opravdu „čistý“. Výzdo-
by poskromnu, ale v  jednoduchosti je 
krása. Má dokonalou akustiku, a když si 
stoupnete na pódium a kouknete smě-
rem do hlediště, vidíte ten velký sál se 
čtyřmi balkóny, tak vám opravdu spad-
ne čelist. Působí opravdu impozantně.

Jaká vlastně byla vaše cesta 

se sborem do Carnegie Hall? 

Pozvala nás americká agentura Distin-
guished Concerts International New 
York. Ta pořádá koncerty po celých 
USA a jedním z míst je právě Carnegie 
Hall. První kontakt proběhl už v  roce 
2019 a v roce 2020 jsme měli letět, ale 
bohužel jsme tuto cestu museli odložit 

kvůli pandemii Covid-19 o tři roky. Ale 
stálo to za to, protože to byl neuvěřitel-
ný zážitek. Pro všechny z nás, co jsme 
tam byli.

Vysvětlovali vám zástupci 

agentury, jak na vás přišli 

a co chtěli, abyste zpívali?

Vždy se snaží pozvat nějaké zahranič-
ní sbory, které ale samozřejmě mají ur-
čitou kvalitu. Říkali nám, že koukali na 
české sbory, které by do té jejich kon-
cepce zapadaly. Dívali se na videa, na 
webové stránky, fotky, co všechno má 
jaký sbor za sebou a z toho všeho jsme 
jim my vyšli jako nejvhodnější sbor. Re-
pertoár jsme s nimi pochopitelně kon-
zultovali, ale preferovali jsme českou 
hudbu a  české hudební skladatele, 
s čímž neměli problém. Na závěr jsme 
ale zařadili dva americké spirituály a ty 
s námi zpívalo i obecenstvo, které nás 
pak odměnilo bouřlivým potleskem, což 
je další nepopsatelný pocit. Protože vy-
stoupit v Carnegie Hall je sice hezké, ale 
je také strašně důležité, aby si diváci ten 
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koncert užili a my tam zanechali nějakou 
stopu, a  to se povedlo. Holky zpívaly 
fantasticky a já jsem na ně pyšný.

Jaký byl váš pobyt v USA 

a překvapilo vás něco?

Pobyt jako takový byl vlastně bez pro-
blémů a vše proběhlo tak, jak bylo na-
plánováno. My jsme velkou část naší 
koncertní cesty trávili v New Yorku, kde 
jsme navštívili ty nejhlavnější památky 
a turistické cíle, jako např. Empire State 
Building, Sochu Svobody, Central Park 
se slavným Hotelem Plaza za zády, 9/11 
Memorial & Museum, kdy si i  po 22 
letech říkáte, že je neuvěřitelné, že se 
něco takového mohlo vůbec stát a mra-
zí vás v zádech. 

Měli jsme zde tři koncerty - kromě 
Carnegie ještě v Astorii v kostele pro 
naše krajany žijící v New Yorku a v Čes-
kém domě, jehož ředitel pan Miroslav 
Konvalina nás po celou dobu neuvěři-

telně podporoval a patří mu za to náš 
velký dík. A na jeden koncert jsme si 
odskočili do Washingtonu, kde jsme 
zpívali na Ambasádě České republiky 
a i ve Washingtonu jsme viděli to nej-
hlavnější – Bílý dům, Kapitol, Památník 
2. světové války. A co mě překvapilo? 
Rozmanitý život v New Yorku a uspě-
chanost. A místy ne úplně čistota, ale 
to asi ve velkoměstech bývá. A počasí. 
Byli jsme v druhé polovině února, ale 
bylo docela teplo.

Lukáši, určitě bychom si mohli 

povídat ještě dlouho, ale řekněte 

nám na závěr, kde bychom 

vás mohli s Cancionetou vidět 

třeba do konce roku? Jaké 

jsou vaše hudební plány?

Ještě do konce června bychom měli 
být součástí natáčení jednoho zatím 
nejmenovaného celovečerního fi lmu 
a po prázdninách takové tradiční akce, 
kdy zahajujeme mezinárodní sborový 
festival Praga cantat. Pak, kdo by měl 
zájem, tak 10. 12. budeme mít náš hlavní 
vánoční koncert v  Kostele sv. Šimona 
a  Judy, o  týden dříve, tedy 3. 12. nás 
můžete vidět v přímém přenosu České 
televize v  rámci Adventního koncertu, 
pak případně při sérii koncertů v Chrá-
mu sv. Mikuláše na Staroměstském 
náměstí a  v sobotu 2. 12. vystoupíme 
tady ve Vestci na tradičním rozsvícení 
vánočního stromu..

Z obce
Z Vestce až do Carnegie Hall
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Princ Edward ve Vestci 

Nestává se každý den, že se můžete setkat s princem. 
My jsme tu příležitost měli ve středu 24. května 2023, 
kdy Vestec navštívil princ Edward, nejmladší bratr 
britského krále Karla III., aby tu symbolicky zasadil 
poslední strom v lipové aleji podél cyklostezky na 
Kunratice. 

Tato alej byla vysázena loni v dubnu 
na počest nedožitých sta let jeho 
otce prince Philipa, manžela britské 
královny Alžběty II.. Princ Edward, vé-
voda z Edinburghu, tak uctil památku 
svého otce a  slavnostně dokončil 
naši unikátní lipovou alej. Připomeň-
me, že její výsadbu iniciovalo české 
Národní centrum DofE (Mezinárodní 
cenu DofE založil princ Philip v  roce 
1956) a  o  realizaci se postaraly de-
sítky dobrovolníků za podpory obce 
Vestec, Středočeského kraje a Nada-
ce Partnerství. 

Vážíme si toho, že princ Edward 
k  nám zamířil v  rámci své návštěvy 
přímo z Pražského hradu, kde se se-
tkal s  prezidentem Petrem Pavlem. 
Ve Vestci se prošel lipovou alejí v do-
provodu studentů programu DofE, 
velvyslance Matta Fielda, hejtmanky 
Středočeského kraje Petry Peckové 
a starosty obce Tibora Švece. Princ 
působil velmi sympaticky a  uvolně-
ně, se studenty a přítomnými hosty 
si trpělivě povídal. Místostarosta Jiří 
Řízek představil princi Edwardovi 
poeziomat, který je umístěn v těsné 
blízkosti dnes zasazeného poslední-
ho stého stromu v lipové aleji prince 
Philipa. Poezimat obsahuje básnič-
ky, písničky, krátké texty o  Vestci 
i o aleji v češtině i v angličtině. Prin-
ce Edwarda tato unikátní „trubka“ 
velmi zaujala a vyjádřil svůj údiv nad 
úryvkem z proslovu britské královny 
Alžběty II., který je také součástí na-
bídky našeho poeziomatu.
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Z obce

Jednalo se o  jedinečnou událost, 
na kterou byli s  ohledem na bez-
pečnost britského prince Edwarda 
vpuštěni jen pozvaní hosté, zejmé-
na studenti ze škol podpořených 
programem DofE, např. z  hotelové 
školy Poděbrady. Akce proběhla 
hladce a po necelé hodině princ se 
svým doprovodem odjel do Senátu, 
kde ocenil absolventy zlaté úrovně 
programu Mezinárodní ceny vévody 
z Edinburghu DofE.



22    Vestecké listy 7-8/2023

Den složek IZS byl 
oslavou výročí 
Obecní policie Vestec 
a Asociace dobrovolných 
záchranářů ČR
Dne 20. 5. 2023, po několikaleté odmlce, proběhl 
další ročník z řady oslav složek IZS. Důvodem 
k setkání byla letos hned dvě výročí. Obecní policie 
Vestec oslavila kulatých deset let a Asociace 
dobrovolných záchranářů ČR půlkulatých patnáct let. 

A  oslavy to byly vskutku povedené. 
Pozvání přijala celá řada vystavovatelů 
všech zástupců složek IZS. Celá plocha 
vesteckého amfi teátru tak bylo rozděle-
na na několik zón - Hasičská zóna, zóna 
Záchranných služeb, zóna Policie a sa-
mozřejmě dynamická zóna, ve které 
probíhaly ukázky součinnosti a zásahy 
jednotlivých složek. Část prostoru ob-
sadili záchranáři s  jejich preventivním 
programem pro širokou veřejnost za-
měřeným na první pomoc, resuscitaci 
a  zvládání mimořádných událostí. Ge-
nerali Česká pojišťovna obohatila pro-
gram simulátorem nárazu a soutěžemi 
pro děti. Cílem akce bylo ukázat divá-
kům převážně netradiční techniku IZS 
a průřez technikou od historické po tu 
moderní. 

A jaký byl program?

Během celého dne proběhlo několik 
dynamických ukázek s  doprovodný-
mi komentáři pro co největší edukační 
efekt.

Den složek IZS jsme zahájili pohledem 
do historie, kdy nám hasiči z  Kytína 
předvedli dobový zásah u  požáru za 
použití historické koněspřežné stříkač-

ky. Zajímavý byl i výklad starosty obce 
Kytín p. Holého, který nám do detailů 
představil tento nádherný stroj. 

Lezecké ukázky se na výbornou 
zhostili hasiči z  JSDH Jílové u  Prahy. 
Slaňování a  následná záchrana lezce 
probíhala opět s odborným výkladem 
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Z obce

za využití jejich automobilové plošiny 
LIAZ.  Chybět nemohli pochopitel-
ně ani čtyřnozí parťáci. Jako první se 
nám představili psi obranáři KŘ Policie 

Středočeského kraje - dokonale zvlád-
nutá poslušnost, zdolávání překážek, 
zadržení pachatele a nechyběl ani zá-
sah proti střelci. Se vším si tito čtyřnozí 
strážci zákona uměli perfektně poradit. 

Trochu jako z amerického fi lmu mohla 
působit další velice zajímavá ukázka 
součinnosti práce Hasičského záchran-
ného sboru s  tzv. Biohazard týmem 
Ambulance Meditrans. Tento tým je 
speciálně vycvičen a vybaven pro prá-

ci s pacientem s podezřením na vyso-

ce nakažlivou nemoc. Zásah probíhá 
s velkým důrazem na osobní ochranu 
zasahujících a  dokonalou izolaci paci-
enta od okolí pro ochranu obyvatelstva. 
Nutné je pak provedení dekontamina-
ce zasahujících i samotného transport-
ního prostředku. 

Obědovou pauzu zpestřil velmi zají-
mavý rozhovor s příslušníkem HZS Hl. 
města Prahy a členem USAR týmu, Ma-
tějem Bartošíkem. On a  jeho parťák, 
ovčák Bart, se podělili s poměrně čer-
stvou zkušeností ze zásahu při nedáv-

ném tureckém zemětřesení. Bart byl 
pak náležitě odměněn drbací kůrou 
malými návštěvníky.

HZS Středočeského kraje, st. Řevnice

 - speciální dekontaminace osob
HZS Hl. města Prahy, st. Modřany 

 - TA Barokomora M2
 - vybavení pro potápěče
HZS Správa železnic, JPO Praha 

 - vyprošťovací automobil 
  VYA SCANIA 8x8
HZS DP Hl. města Prahy 

 - protiplynové vozidlo
 - přetlakový ventilátor EASY 4000
JSDH Mníšek pod Brdy 

 - MB ATEGO CAS 15
 - PRAGA RN AS 16
JSDH Jinočany 

 - VOLVO FL 6 CAS 30
JSDH Praha Libuš 

 - Tatra 813 SLF 18000 
  Rosenbauer Foamatic
JSDH Jílové

 - Liaz AP 20
 - Praga Golden CAS
SDH Kytín

 - historická koněspřežná stříkačka
Zdravotnické zařízení MV, 

oddělení mobilní a terénní péče

 - VW Amarok Tamlans
SOSAN soukromá sanita

 - FORD Ranger BSE
Ambulance Meditrans 

 - MB Sprinter DLOUHY
 - MB Sprinter Biohazard
 - vybavení pro transport pacienta 
  s podezřením na vysoce nakažlivou 
  nemoc
Ředitelství služby dopravní policie

Speciální oddělení dohledu 
 - BMW 54Oi xDrive
 - BMW R 1250 RT
H + S Autotyp

 - speciální vyprošťovací/odtahový
  speciál MAN EMPL
 - Toyota Hilux Omars
JSDH Vestec

 - MB Sprinter 319 Cdi 4X4
 - LIAZ Karosa CAS 25
Obecní policie Vestec

 - Škoda Kodiaq

 Vystavená technika
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Čas oběda je časem vaření. Jak se ta-
kové vaření může vymknout z  rukou 
a jak rychle se z něj stane boj o život, 
to nám předvedli vestečtí hasiči JSDH. 
Požár oleje je častou příčinou zranění 
a následných požárů domácností. Proč 
se tak děje a  jak správně v  takové si-
tuaci postupovat, nám velice názorně 
vysvětlila dynamická ukázka, při které 
nechyběly několikametrové plameny.

Poobědový klid rozřízl zvuk sirén po-
licejních vozidel. Přímo prostředkem 
dynamické zóny ujížděl pachatel s kra-
deným vozem pronásledovaný Policií 
ČR a  Obecní policií Vestec. Stalo se, 
co se stát nemělo, a  pronásledovaný 
havaroval do civilního vozu, ve kterém 
zůstala raněná osoba. Pronásledovaný 
dostává, co zaslouží a za chabého od-
poru je zadržen hlídkou policie. Obecní 
policie Vestec okamžitě poskytuje prv-

ní pomoc raněnému řidiči a dovolává 

další složky IZS. O vyproštění se posta-
rala JSDH Mníšek pod Brdy a zdravotní 
péči poskytli záchranáři Asociace dob-
rovolných záchranářů.

Skoro až ve válečnou zónu nám pro-
měnili dynamickou zónu příslušníci Po-
řádkové jednotky krajského ředitelství 
policie Středočeského kraje. Z jedné dy-
namické ukázky bylo sedm jednotlivých 
zásahů proti různým skupinám či jednot-
livcům z řad narušitelů veřejného pořád-
ku. Těžkooděnci předvedli, jak rychle si 

zvládnou poradit s rozlíceným davem. 

V ukázce nechyběly zápalné láhve, dý-
movnice, zásahové výbušky nebo i kro-
titel demonstrací, granátomet Heckler & 
Koch HK 69 za použití neletální munice 
SIR (safe impact round). Byla to opravdu 
působivá podívaná, kdy na hlavy a těla 
demonstrantů dopadly desítky ran gu-
movými obušky. Celkový výsledek bojů 
Policie vs. Demonstranti byl 7:0.
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Z obce
Den složek IZS

Poslední dynamická ukázka předvedla 
záchranný řetězec se zapojením tzv. 

„fi rst responders”. Kolaps postaršího 
občana spouští záchrannou operaci. 
Na místo přijíždí Obecní policie Vestec 
a okamžitě podniká kroky k ověření ži-
votních funkcí. Pacient nedýchá, začíná 
boj o život v přímém přenosu. Strážníci, 
vyškolení pro zvládání těchto událostí, 
okamžitě zahajují neodkladnou resus-
citaci za využití Automatizovaného ex-
terního defi brilátoru (AED). Na pomoc 
přispěchaly posádky záchranářů AD-
ZČR, zdravotnická a lékařská posádka. 
Všichni dohromady pracují v dokonalé 
souhře, monitorace životních funkcí, 

zajištění dýchacích cest, neustálé kom-
prese hrudníku, když najednou: „Máme 
ho”. Tentokrát to dobře dopadlo. 

Touto ukázkou program končí, vystavo-
vatelé se pomalu balí a vyráží na své zá-
kladny. Děkujeme všem, kdo přijel naši 

myšlenku podpořit, kdo přijel společ-

ně s námi oslavit výročí Obecní policie 

Vestec, výročí Asociace dobrovolných 

záchranářů ČR a  kdo přijel podpořit 

všechny složky IZS při jejich prezentaci 

na vesteckém „DNI složek IZS”. 

Fotky a  video z  akce naleznete na 
www.vestec.cz, záložka Akce v obci.



26    Vestecké listy 7-8/2023

Krav Maga Point bude ve školním 
roce 2023/2024 ve Vestci pokračovat 
s  výukou dětí, juniorů a  teenagerů již 
osmým rokem. Tréninky vede Marcel 
Simonides, Expert 1 Krav Maga, který 
je členem Global teamu European Se-
curity Center se sídlem v Polsku. Naším 
mistrem je Andrzej Marczak, Expert 4 
Krav Maga, který v  Polsku učí kromě 
civilistů také policisty a soukromé bez-
pečnostní služby.

Tréninky ve školním roce 2023/24

Tréninky budou v dalším školním roce 
probíhat ve stejných časech, vždy ve 

čtvrtek, pro skupiny 6-12 let a 13-20 let. 
Přednostní přihlašování stávajících stu-
dentů skončilo 30. června, nyní je ote-
vřeno přihlašování do skupin pro nové 
studenty na www.krav-maga-point.cz. 

Krav Maga Point
Klub se specializací na výuku sebeobrany pro děti 
a mládež působí ve Vestci již od roku 2015. 

Trénujeme v tanečním sále na hřišti ve 
Vestci, v případě hezkého počasí venku 
na louce za rybníkem. 

Pro studenty máme kompletní tréninko-
vé vybavení do každé dvojice. Některé 
pomůcky byly vyvíjeny na základě po-
žadavků našeho klubu. Pro zpestření 
cvičení používáme speciální tyče, které 
jsou dovezené z Filipín. Cvičení s tyče-
mi rozvíjejí psychomotorickou koordi-
naci a pomáhá, aby si „ruce a nohy“ při 
cvičení rozuměly, posilují pohybovou 
paměť.

Nově úrazové pojištění

V  červnu jsme se stali členem České 

unie sportu. Všechny děti budou mít na 
našich akcích a trénincích základní úra-
zové pojištění. 
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Z obce

Velké semináře a testování

Každý rok vždy na podzim a na jaře náš 
klub pořádá velké semináře a testová-
ní studentů. Je to vždy svátek pro naše 
studenty. Část semináře tradičně trénu-
jí děti se svými rodiči, a tak jim mohou 
ukázat, co se naučily. Andrzej spolu se 
svými kolegy otestuje děti, jejich pokro-
ky, dospělým a juniorům nabídne nové 
zkušenosti v podobě seminářů. 

Semináře jsou speciální, témata byla 
Bar fi ght, Home defence, VIP protecti-
on, Seminář Autobus. 

Krav Maga pro dospělé 

Trénink dospělých probíhá v nedaleké 

ZŠ Zdiměřice, vždy v pondělí od 19:00. 
Na tréninku se budete učit základy 
Krav Magy, jak se zachovat v  různých 
situacích, jaké techniky se kdy hodí. Do 

tréninku Krav Magy patří také zbraně 
– tyče, nože, palné zbraně. Naučíte se 
obraně proti útoku teleskopickým obu-
škem, proti vyhrožování nožem, pistolí. 
Všechny techniky trénujeme s maketa-

mi zbraní. Dozvíte se, kdy a jak je možné 
při obraně legálně použít vlastní zbraň 
a kdy ji v žádném případě nevytahovat. 
Trénink je přiměřeně fyzicky náročný, 
zvládne jej každý. 

V čem je klub Krav Maga 

Point jiný než ostatní?

Důsledně dbáme na vzdělání instrukto-

rů. Zaručujeme, že naši instruktoři vyu-
čují pouze to, k čemu mají instruktorské 
oprávnění a licence. Nehledáme mistra 
světa v Krav Maze. Trenér je studentovi 

průvodcem v jeho tréninku. Cílem není 

výkon, ale samotné cvičení. Každý se 
učí dle svých možnosti a  schopnos-
tí. Vedeme studenty k  samostatnosti 
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a k nalezení vnitřní motivace k tréninku. 
Všechny děti používají na tréninku bo-
xerské rukavice a suspenzory. Děti mají 
Krav Maga Pasy, do kterých si zapisují 
své stupně, semináře, tábory. 

Všichni naši studenti se postupně učí 
teorii sebeobrany. Mluvíme s  nimi 

o  tom co je přiměřená sebeobrana 
a v jakém případě se z obránce může 
stát naopak agresor. 

Program přípravy instruktorů

V současné době spouštíme program 
přípravy nových instruktorů. Někteří 
studenti u nás trénují již od roku 2015 
a  nyní, když jsou dospělí, se stali po-
tenciálními uchazeči o možnost stát se 
instruktorem. Na instruktory máme vel-
ké nároky, protože se zabývají výukou 
a výchovou dětí. Od nás mají za dobrou 
práci nadstandartní ohodnocení včetně 
dalšího vzdělávání, které je u nás po-
vinné. Musíme si být jisti, že instruktor 
sám zná hranice. Krav Maga je totiž jako 
zbraň, která se musí s  rozvahou umět 
používat. Kvalita výuky je přímo závis-

lá na osobnostním profi lu instruktora 

a morálních hodnotách, které uznává. 

Pokud instruktor nesplňuje tyto nároky, 
přestane se v klubu vzdělávat, nemůže 
u nás působit. 

Kyusho - vitální body 

Naši instruktoři se školí v  systému 
Kyusho.com. Jedná se o nauku o vitál-
ních bodech, které lze efektivně použít 
v sebeobraně. 

- Expert 1 Krav Maga

- Člen Global Teamu European Security 
 Center

- Certifi kovaný instruktor Krav Maga 
 pro děti

- Certifi kovaný instruktor Krav Maga 
 pro dospělé

- Instruktor sebeobrany dle MŠMT

- Instruktor ESP teleskopický obušek

- Tactical Knife Fighting Instructor
 (ICSKMA,European Security Center)

- Instructor Combat Shooting 
 (ICSKMA, European Security Center)

 Marcel Simonides 
 - Váš Lektor Krav Maga Point ve Vestci
 (instruktorské kurzy, certifi kace, vzdělání)
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Senioři

V pozdním věku nás exkurze těší o to 
více, že si uvědomujeme jejich vý-
znam. Výběr místa je už víceméně na 
nás. Podívali jsme se tak např. na mís-
ta, kde jsme to znali jen z doslechu. 
Jindy a jinde jsme se podívali věci na 
kloub, na funkci, takříkajíc pod poklič-
ku. Poznatky z exkurze nás obohatily, 
leccos jsme si připomněli, zopakova-
li, osobně si vyzkoušeli. Leckde nám 
byla umožněna vzájemná komuni-
kace a  mohli jsme vstoupit přímo 
do daného provozu nebo programu. 
V některých případech nám pak udě-
lala radost i  ochutnávka konečného 
produktu. 

Jaké exkurze má Spolek vesteckých 
seniorů za ty roky už za sebou? Ve-
dou pivovary. Dále jsou to sklárny. 
Byli jsme na letišti, v  atelierech Ba-
rrandov, ve vietnamské Sapě. Pak ale 
přišla covidová pandemie a s ní přišla 
nucená pauza, útlum našich činností. 
Když tak letos přišel od místostarosty 
Jirky Řízka návrh, že nám zařídí exkur-
zi v České televizi na Kavčích horách, 
byli jsme potěšeni a  nabídku přijali. 
A byla to exkurze par excellence. 

Exkurze a výlety
Jistě si všichni pamatujeme ze školních let, 
že exkurze kamkoli znamenala pro žáky 
zpestření ve výuce a volný den. Zpestření 
je to ale i pro nás. 

Exkurze do České 

televize 11. 5. 2023

Počátek exkurze nabídl zmenšený mo-
del všech budov ČT na Kavčích horách. 
Dalším bodem bylo posezení v  hale, 
kde senioři zhlédli krátký fi lm o výstav-
bě a počátcích České televize. Nejed-
nalo se jen o historii. Program umožnil 
divákům nahlédnout i  do pracovišť, 
která nelze během exkurze běžně na-
vštívit. Prohlídková trasa pokračovala 
do prostor, kde na seniory čekaly po-
hádkové kostýmy, fi lmové zbraně, pa-
ruky a především hlavní zpravodajské 
studio, režie a mnoho dalšího. Nechy-
běla i známá studia (např. Sama doma, 
Déčko), která denně vstupují do našich 
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domácností a  která důvěrně známe. 
Závěr patřil Galerii s  výstavou k  70. 
výročí ČT a  prodejnou upomínkových 
předmětů. 

A co ještě dodalo exkurzi přívlastek par 
excellence? Paní Ilona Řízková umož-
nila naší jedenáctičlenné výpravě na-
hlédnout i do kanceláří a hlavně pohled 

na Prahu z  nejvyššího patra budovy 
ČT, který byl velmi působivý. Pražské 
budovy se vynořovaly jako ze dna a vy-
tvářely úžasnou kulisu. Dokumentuje to 
i snímek a musím dodat, že to byla tako-
vá třešnička na dortu na konci exkurze. 

Manželům Iloně a Jirkovi Řízkových pa-
tří za vše dík. 
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Senioři
Exkurze a výlety

Kokořín 21. 6. 2023

Na 21. červen jsme si se seniory naplá-
novali výlet na Kokořín. Po náročném 
výstupu z parkoviště jsme si ve starém 
paláci prohlédli ukázku středověkého 
bydlení s  dobovými sbírkami a  prošli 
se po ochozech hradu. Někteří odvážní 
vystoupali po schodech na hradní věž 
a z výšky 38 metrů si tak mohli vychut-
nat krásné výhledy do okolí.

V hradním sklepení jsme si mohli pro-
hlédnout dokumenty a fotografi e z his-
torie hradu.

Na Kokoříně byla natáčena pohádka 
Princezna se zlatou hvězdou a části se-
riálu Nemocnice na kraji města.

Výstup na hrad zařadil náš výlet do turi-
stické kategorie. Přestože bylo úmorné 
vedro (35 °C), zvládli cestu všichni zú-
častnění senioři, a za to jim patří obdiv. 
Pivo po návratu na parkoviště v restau-
raci U Pobudy nám přišlo velmi vhod.

Na zpáteční cestě jsme ještě zastavili 
v Mělníku, někteří na oběd, jiní jen na 
kávičku.

Měli jsme v plánu ještě další dvě zastáv-
ky, ale nakonec jsme se všichni shodli 
na návratu domů a těšili se na osvěžu-
jící sprchu.

Během prázdnin výlety neplánujeme. 
Chtěli bychom se ale zúčastnit plavby 
po Vltavě, případně zorganizovat něja-
kou procházku Prahou.

Přejeme všem krásné léto.

Výbor SVS
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90. výročí 
Viktorky Vestec

Program byl zahájen na fotbalovém hři-
šti zápasem našeho A  týmu s  týmem 
SK Chválkovice, jehož borci dorazili až 
z Olomouckého kraje pod záštitou Sta-
vingu Olomouc, dlouholetého sponzo-
ra Viktorky. Chválkovice mají ve svých 
řadách několik exligových fotbalistů 
v čele s Martinem Vyskočilem a legen-
dou Romanem Hubníkem. Vestec zase 
ve svém středu Vlastu Vidličku a Ríšu 
Kaloda, čekalo se proto velmi kvalitní 
utkání. Hráči nastupovali za velkého 

potlesku s těmi nejmenšími Viktoriány, 
kteří si v  poločase užili svou chvilku 
slávy při fotbálku. Zápas byl bohatý na 
hezké góly, takže si divák přišel na své. 
Domácí ale nakonec v závěru soupeři 
podlehli a těsně prohráli 7:8.

Po zápase jsme se všichni přesunuli 
na louku k  podiu, kde za přítomnosti 
starosty Tibora Švece a  současného 
předsedy Viktorky Jiřího Řízka proběh-
lo slavnostní ocenění zasloužilých čle-

V sobotu 24. 6. jsme oslavili 90. výročí 
založení TJ Viktoria Vestec, sice s ročním 
zpožděním kvůli rekonstrukci hřiště, ale 
o to velkolepěji. Od brzkého rána se všichni 
pořadatelé zapojili do příprav, aby mohl 
v 11:00 odstartovat program naplno. 
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Sport

nů, hráčů, sponzorů, trenérů a  dalších 
legend Viktorky. Pochvaly se dočkalo 
i všech devět fotbalových týmů mládež-
níků Viktorky ve věku od 6letých až po 
19leté. Ocenění probíhalo za doprovo-
du a  vystoupení členek nejmladšího 
oddílu Viktorky, kterým jsou mažoretky 
SympaVestec pod vedením Petry Ma-
cůrkové a Adély Přenosilové.

V  15:00 vypukla dechberoucí bublino-
vá show, kde jsme všichni mohli vidět, 
že bublina nemusí být vždy kulatá. Ve 
stejný čas se pro fotbalové fanoušky 
odehrálo utkání místních borců U13 
proti ligovému výběru FK Pardubice 
U12. Kluci si zkusili skoro až profesi-
onální přístup už v  tak nízkém věku 
a i když makali, co mohli, na Pardubice 
to nestačilo a naši kluci prohráli. Potlesk 
zaplněného kopce u hřiště si i  tak za-
sloužili. Program byl v plném běhu, děti 
si na louce užívaly nafukovací bludiště, 
klouzačku, zorbfotbal, obří šipky, mohly 
si změřit rychlost své střely na branku 
i přesnost na brankáře, nechat si nama-
lovat zelenobílé motivy na obličej nebo 
si vytetovat vestecké logo, možností 
bylo opravdu dost. Pro malé i velké byla 
na louce řada stánků s občerstvením.
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Hlavní hřeb celého dne přišel kolem 
17. hodiny, kdy na nově zrekonstruova-
ný pažit Vestec arény vyběhly Legen-
dy vesteckého fotbalu v čele s Vlastou 
Moutelíkem, dlouholetým kapitánem 
Viktorky, a soupeřem jim byl tým osob-
ností Real TOP Praha, za který dorazili 
třeba herec Ladislav Hampl, legendy 
sportovního komentování Robert Zá-
ruba a  Jaromír Bosák, všemi obáva-
ný kalkulátor soutěže Na lovu Jakub 

Kvášovský a  řada fotbalových repre-
zentantů. Pro diváky to byla jistě neza-
pomenutelná podívaná. Celý zápas se 
nesl v charitativním duchu, jak je ostat-
ně zvykem tohoto klubu. Členové týmu 

Real TOP Praha se rozhodli předat fi -

nanční dar vestecké holčičce Domče 

Talové, aby jí pomohli s bojem proti vel-
mi rozsáhlé potravinové alergii a s  tím 
spojenými dalšími obtížemi. Dominika 
byla osobně přítomna s celou svou ro-
dinou a  odnesla si kromě šeku také 
spousty fotek a zážitků. A nás velmi těší, 
že toto krásné gesto bylo součástí oslav 
90 let Viktorky Vestec.

Program fi nišoval opět na louce za hoj-
né účasti diváků a sportovců, s příjem-
nou českou muzikou a s dobrým jídlem 
a pitím. Děkujeme, že jste s námi prožili 
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Sport
90 let TJ Viktoria Vestec

oslavy Viktorky Vestec, děkujeme za 
nákup ve fanshopu, kde jste také mohli 
přispět Dominičce, a děkujeme obecně 
všem účastníkům za krásný den stráve-
ný v naší krásné obci.

Za TJ Viktoria Vestec Michal Chaloupka

Těmto osobnostem děkujeme 

za jejich přínos pro Viktorku: 

Libor Bauer, Václav Drahoš, Josef Ha-
špl, Zdeněk Hruška, Roman Ihl, Václav 
Jirák, Vladimír Kargl, Miroslav Kos, Jo-
sef Lachman, Michal Macůrek, Petra 
Macůrková, Jaroslav Málek, Lenka Mál-
ková, Jiří Miler, Vlastimil Moutelík, Zde-
něk Novotný, Antonín Papírník, Luděk 
Pašek, Zdeněk Pašek, Luděk Pinta, Petr 
Průša, Adéla Přenosilová, Karel Roubí-
ček, Zdeněk Rožánek, Jiří Řízek, Milan 
Strnad, Jiří Sýkora, Tibor Švec, Miroslav 
Vlasák, Ivan Voborník, Zdeněk Zavrtal, 
Jiří Zeman, Olga Zimmermannová
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Environmentální 
výchova v naší MŠ

Žížaliště

V rámci environmentální výchovy jsme 
si letos na jaře s dětmi udělali „žížališ-
tě“. Paní kuchařky nám věnovaly dvě 
pětilitrové lahve, které děti plnily střída-
vě vrstvou hlíny a vrstvou písku, nahoru 
pak děti nasbíraly suché listy ze stromů. 
Do jedné z lahví děti daly žížaly, druhá 
zůstala neobydlená. Kolem lahví jsme 
dali černé zastínění, aby žížaly měly 
pocit, že jsou pod zemí. Děti pak pozo-
rovaly, jak žížaly pracují a promíchávají 
listy, hlínu a písek. Žížaly u nás byly při-
bližně čtrnáct dní, pak jsme je přesunuli 
na náš kompost.

Noční motýl martináč pajasanový

Další kousek živé přírody nám darova-
la jedna maminka v podobě housenek 
nočního motýla martináče pajasanové-
ho. Dostali jsme je v  plastovém boxu 
s listy bobkovišní, kterými se tyto hou-
senky mimo jiné živí. Housenky se 
měly k světu a pilně chroupaly listy, kte-
ré nám nosila paní ředitelka ze své za-
hrádky. Housenky se po čtrnácti dnech 
začaly zakuklovat. Když byly zakuklené 
všechny, navlékli jsme je podle instruk-
cí na provázek a zavěsili na okno, aby 
je děti měly na očích a mohly je pozo-
rovat. Když přišel čas líhnutí, umístili 
jsme je do většího příbytku – plastové 
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Protože naší snahou je u  dětí maxi-
málně podporovat vztah k  přírodě, 
klademe na environmentální výchovu 
opravdu velký důraz. Díky tomu vznikají 
v naší školce skutečně krásné projekty, 
kdy děti mají možnost pozorovat příro-
du skutečně zblízka.

Dana Hrábková
MŠ Vestec

MŠ Vestec

průhledné vaničky na stojánku a  pro 
jistotu přikryli záclonou, aby nám motýli 
neulétli. Po víkendu nás čekalo překva-
pení, vylíhli se nám tři motýlci. Měli jsme 
velké štěstí a další motýlek se již líhl za 
naší přítomnosti. Děti tak měly jedi-
nečnou příležitost pozorovat proměnu 
kukly v motýla na vlastní oči. Moc děku-
jeme touto cestou mamince, která nám 
umožnila nahlédnout do světa hmyzu.

Den Země

Dalším krásnou akcí v tomto duchu byla 
oslava Dne Země. Tento den jsme spo-
jili s Dnem otevřených dveří v naší MŠ, 
a  tak si při této příležitosti mohly děti, 
které k nám nastoupí nově v září, zasa-
dit kytičku a odnést si jí domů. 
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Ve Vestci proběhl 
8. ročník Dětské 
olympiády

Louka s  pódiem za Vesteckým rybní-
kem se pro tento den stala dějištěm 
slavné sportovní události. Po řádné re-
gistraci a společném uvítání naší mode-
rátorkou a hlavní organizátorkou v jedné 
osobě Lenkou se závodníci chopili čes-
kých vlajek a v čele s olympijskou vlaj-
kou a za zvuků slavnostního pochodu 
obešli společně celý areál. Mohli si tak 
prohlédnout jednotlivá stanoviště, kte-
rá pro ně perfektně připravili a označili 

naši pořadatelé a  dobrovolníci. Poté 
byly na pódiu slavnostně vztyčeny hlav-
ní vlajky a mladí sportovci přinesli také 
olympijskou pochodeň. Všichni závod-
níci si pak společně protáhli své svaly 
při naší tradiční „supermanovské“ roz-
cvičce a už se mohli vydat na jednotlivá 
stanoviště se soutěžními disciplínami.

Stanovišť bylo připraveno celkem osm, 
v některých případech byly svou obtíž-
ností ještě rozděleny pro mladší a star-
ší děti. Závodníci si dnes vyzkoušeli 
sprint, běh přes překážky, slalom, skok 
do dálky z místa, skok do dálky s rozbě-
hem, hod na cíl, vrh koulí a hod teniso-
vým míčkem. U většiny disciplín mohli 
svůj výkon vylepšovat až třikrát. Obejít 
všechny disciplíny trvalo těm nejrych-
lejším závodníkům asi jednu hodinu. 
Po celé odpoledne nám závody ovliv-
ňovaly bleskové dešťové přeháňky, 

V sobotu 17. června 2023 proběhl již 8. ročník Dětské 
olympiády, kterou pravidelně pořádá rodinné centrum 
Baráček ve spolupráci s mnoha dobrovolníky. 
Přestože nás letos dešťové přeháňky provázely už od 
samého počátku, k registraci se kolem druhé hodiny 
odpolední dostavilo více než 110 závodníků ve věku 
už od 3,5 let do 15 let.
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cházely s prázdnou, i oni od nás dostali 
diplom a drobné ceny a sladkosti. Spo-
kojen byl tedy nakonec úplně každý. 

RC Baráček

před kterými se mladí závodníci i jejich 
fanoušci museli chvilkami schovávat ve 
stanech pořadatelů. Vždy ale zase vy-
svitlo sluníčko a závodilo se dál. A kdo 
už nesoutěžil, mohl si čas zkrátit na ská-
kacím hradu nebo u stánků s občerst-
vením.

Výsledky si závodníci nechávali za-
pisovat na své startovní karty, které 
pak naše porota pečlivě vyhodnotila, 
a  mohlo být přistoupeno k  vyhlášení 
vítězů. Celkem jsme vyhlašovali 9 kate-
gorií rozdělených podle věku, tedy od 
kategorie závodníků do 5 let po spo-
jenou skupinku 14-15letých závodníků. 
V  každé kategorii byli vyhlašováni 3 
nejlepší závodníci, kteří získali medaile 
a věcné ceny. Ale ani ostatní děti neod-
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Věříme, že tato tradiční sportovní akce 
přináší dětem radost a  neopakovatel-
ný pocit důležitosti, kdy jako opravdo-
ví slavní sportovci nesou olympijskou 
vlajku nebo české vlajky kolem velké-
ho sportoviště a  po celé odpoledne 
jim všichni fandí a podporují je v jejich 
sportovních výkonech. 

Tuto akci jsme mohli uspořádat díky ne-
malému úsilí správce sportoviště, který 
připravil všechny disciplíny i  zázemí, 
díky naší hlavní organizátorce Lence, 
která zajistila mj. ceny a diplomy pro zá-
vodníky a díky mnoha dobrovolníkům, 

kteří se postavili na jednotlivá stanoviš-
tě nebo stáli nenápadně v pozadí celé 
akce. Děkujeme také Sportovišti obce 
Vestec, Technickým službám obce 
Vestec, samotné obci Vestec a  také 
všem sponzorům, kteří přispěli na ceny 
a potřeby pro naše závodníky. Jmeno-
vitě děkujeme MAS Dolnobřežansko, 
společnostem Staving Olomouc a.s., 
KVINTING, SVMTech, Princ Reality 
Ptáček, Systemy jakosti s.r.o, TRANE 
TECHNOLOGIES. 

Za Rodinné centrum Baráček, z.s., 
Katka Haladová
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Téma
90 let TJ Viktoria Vestec
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V  dnešním dějinném okénku se vrá-
tíme do první poloviny minulého sto-
letí a uděláme si procházku po Vestci. 
Zmapujeme krámky a  obchůdky, kte-
ré bychom našli na hlavní Vestecké 
a  na Šatalce. Možná že nás to přinutí 
k srovnávání: Jak to bylo tenkrát, když 
se chodilo nakupovat, a jak je to v sou-
časnosti.

Do roku 1949 byly krámky s  koloniál-
ním zbožím soustředěny především na 
hlavní komunikační tepně obce. Fungo-
val obchod na Šatalce u Polaneckých 
(dnes Štětkovi ) a u Divišů čp. 5 na Ves-
tecké, prakticky až do únorového pře-
vratu 1948. Nejdelší historii však měl 
krámek uprostřed Vestce a  my svou 
pozornost zaměříme právě na něj. Jak 
se jeho příběh odvíjel? 

To si v roce 1936 pan František Rezek 
pronajal od zestárlého pana Zíty ob-
chod v  čp. 22. Dům dodnes stojí na 
Vestecké ulici u křižovatky se semafo-
rem. Obchod se smíšeným zbožím pro-
vozoval se svou manželkou Anežkou až 
do zestátnění v r. 1949. Prostor obchůd-
ku v domě čp. 22 čítal jednu místnost 
o zhruba 35 m² s malým skladem. Nabí-

zel rozličný a užitečný sortiment, přede-
vším to, co bylo pro místní důležité, mj. 
uhlí z dolu v Mostě, které dovážel pan 
Rezek pro vestecké občany na krátký 
čas po válce. Jako závozník s ním jezdil 
p. Bohumil Müller z čp. 76. Jen málokdo 
ve Vestci vlastnil v poválečných letech 
malou dodávku pro potřeby obchodu, 
a tak mohl pan Rezek dojíždět i do vel-
koobchodu v  Praze a  vypomáhat ob-
chodníkům v sousedních vesnicích.

V roce 1949 převzalo obchod družstvo 
„Bratrství“ a  on s  manželkou pokra-
čovali v obchodě už jako jediní v obci 

Krámky a obchůdky 
ve Vestci aneb „Jdeme 
nakupovat k Rezkovům“ 
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Před vánoci se všichni těšili na doveze-
né tropické ovoce, na které se obvykle 
dělala fronta. Přáním všech bylo, aby se 
dostalo na každého. 

A  srovnání? Kupující neplatili kartou, 
ale v  hotovosti. Pokladna neznala čá-
rové kódy, nebyl internet, neexistovaly 
e-shopy. Prodávající nepoužívali mar-
ketingové pomůcky, neřešili ani za-
stropování cen. Obchodníci minimálně 
používali reklamy, přesto se nebáli, že 
ztratí zákazníky. 

V prodejně na návsi se vystřídalo něko-
lik vedoucích, ale rčení: „Jdeme k Rez-
kům nakoupit“, zůstalo v paměti občanů 
Vestce dál, až do úplného zrušení pro-
dejny. Poslední, kdo obchod vedli, byli 
manželé Doudovi. Po starých krámkách 
zůstaly pamětníkům jen vzpomínky. 

Blanka Pašková

Historie obce

pod hlavičkou družstva. „Bratrství” pak 
zrekonstruovalo kolem roku 1953 hos-
podářský objekt č. 17 (v místě dnešního 
Tradimexu) na novou prostornou pro-
dejnu smíšeného zboží. Později pro-
dejnu převzalo LSD (Lidové spotřební 
družstvo) „Jednota“.

Noví majitelé domu č. 22, manželé 
Kroupovi, bývalý obchod při rekon-
strukci ubourali, poněvadž budova ob-
chodu zasahovala do komunikace. Pan 
Rezek vedl obchod do roku 1960, pak 
přešel na pojízdnou prodejnu potravin 
LSD Jednoty. Později za ním odešla 
i manželka Anežka a oba společně pů-
sobili v tomto zaměstnání až do důcho-
dového věku.

Místní nakupovali ve vesteckých krám-
cích především základní potraviny. 
Mám na mysli hlavně 30. až 60. léta. 
Poté se sortiment zboží vylepšoval. 
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Dětský den

2023
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Fotogalerie
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BOTANICKÝ ÚSTAV AVČR, v.v.i., 

přijme do oddělení Správy majetku 
na pracovišti v Průhonicích 

nového kolegu/ kolegyni na pozici: 
RECEPČNÍ – VRÁTNÝ/VRÁTNÁ 
(dohled nad vstupem do areálu 

Průhonického parku a BÚ 
a ostatní činnosti s tím spojené)

práce na směny
(ranní/odpolední). 

Kontakt: 

jaroslava.odvarkova@ibot.cas.cz 
nebo 

tel: 603 175 767, 271 015 288

Autoservis Červenka Vladimír 

Chotouň 63, 254 01 Jílové u Prahy 

hledá nové kolegy na pozice:

AUTOMECHANIK

PŘÍPRAVÁŘ LAKŮ 

POMOCNÁ SÍLA DO PROVOZOVNY 

V případě zájmu nás kontaktujte na 

tel.: 602 296 674, 241 950 429 
www.autoserviscervenka.cz
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